
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 643 af 24. august 2020 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Kim Valentin (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Camilla Christensen 
  

17. september 2020 
J.nr. 2020 - 7133 

 

Skatteudvalget 2019-20
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 643 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren i forlængelse af svar på SAU alm. del – spørgsmål 348 oplyse, om ministe-

ren er enig i, at det er en alvorlig og urimelig tilstand, hvis i forvejen hårdt trængte virk-

somheder kan blive overbeskattet af opnåede gældseftergivelser, der efter lov nr. 1576 af 

27. december 2019 (lovforslag nr. L 4) kan have mange former, og vil ministeren i lyset 

heraf fremskynde den lovede analyse og sætte en dato for færdiggørelsen af analysen? 

 

Svar 

Som det ligeledes fremgår af mit svar på SAU alm. del – spørgsmål 348, tilkendegav jeg  

under Folketingets behandling af L 4 – FT 2019-20, der blev vedtaget ved 3. behandlin-

gen den 20. december 2020 (lov nr. 1576 af 27. december 2019) og bl.a. vedrørte beskat-

ning og underskuds- og rentefradragsbegrænsning ved nedsættelse af gæld, at Skattemini-

steriet ville se nærmere på, om der er behov for at præcisere lovgivningen på området. 

 

Den igangsatte analyse er endnu ikke afsluttet. Der er tale om et kompliceret analysear-

bejde, der indeholder en række forskellige elementer i relation til samspillet mellem reg-

lerne om kursgevinstbeskatning og underskuds- og rentefradragsbegrænsning, og der kan 

derfor ikke sættes en bestemt dato for færdiggørelsen af analysen, der dog forventes af-

sluttet inden årets udgang. 
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